
Referat af bestyrelsesmøde i Aftenskolernes Samråd København

d. 25/1-2024 kl. 10.00-11.30

Til stede: Kåre Emtoft, Jens Christian Madsen, Rune Riismøller, Jacob Milthers, Louise Jægersborg, Gitte
Petersen, Hanne Lind-Hansen, Kirsten Kaas, Astrid Buch Hansen
Afbud: n/a
Referent: Jens Christian Madsen

1. Godkendelse af dagsorden

● Godkendt

2. Godkendelse af referat fra sidste møde.

● Godkendt

● Jens uploader til hjemmesiden

3. Siden sidst

● Kirsten orienterede kort om Samrådets situation og nye konstituering

● Kirsten er fungerende forperson frem til årsmødet 2024. Kirsten oplyste, at hun ikke stiller op

til forpersonsposten, men vil foreslå en person, der er dybere inde i folkeoplysning

● Orientering om FOU-møde 19.12.2023:

○ Der var nyt om Aftenskolernes Hus (se selvstændigt pkt. 8)

○ Det blev besluttet på FOU-mødet, at der skal nedsættes en arbejdsgruppe, der kan

arbejde videre med VIFO-rapporten

○ Aftenskolerne har modtaget 10 mio. kr. af forvaltningen til bl.a. frikøbing af tider i

kulturhuse. Der var diskussion om det generelle problem med lokaleegnethed,

kapacitet samt at en del af tilskuddet går til årsværk i forvaltningen. Til

sammenligning vil en genindførsel koste 5 mio. kr.

4. Konstituering af Aftenskolernes Samråd

● Alle tegningsdokumenter, adgange mv. fortsætter hos Kåre Emtoft og Anders Hjarsø frem til

næste årsmøde, da årsmødet er nært forestående. Kirsten koordinerer med Kåre og Anders.

5. Årsregnskab 2023

● Anders Hjarsø gennemgik regnskabet

● Anders oplyste, at ubrugt tilskud fremadrettet skal tilbagesendes til Københavns Kommune

● Anders oplyste, at Samrådet ikke må have en egenkapital (opsparede midler og aktiver)

● Anders oplyste, at udgifter til Aftenskole.nu er den største del af udgifter til hjemmeside

● Anders udspecificerer regnskabet, færdiggør og overleverer til Kirsten

● Kåre overleverer ledelsesberetning for 2023 til Kirsten, som færdiggør ledelsesberetningen i

sammenhæng med regnskabet. Beretningen skal både bruges på årsmødet og til

afrapportering til kommunen
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● Anders overleverer regneark hvor bogføringsmodellen fremgår og kan benyttes fremadrettet

● Anders overleverer regnskab og fysiske bilag til Rune

● Kåre overleverer digitale/indscannede bilag til Rune

6. Aktivitetsplan og budget 2024

● Kåre har indsendt aktivitetsplan og budget for 2024 til kommunen

● Til årsmødet skal der ske en vedtægtsændring vedr. Samrådets mulighed for at ansætte

medarbejdere

● Der skal findes en erstatning for Jens

● Jens kontakter kulturborgmesterens sekretariat med henblik på en besøgsrunde til udvalgte

aftenskoler

● Kåre sender årshjul 2024 samt samarbejdsaftale til Kirsten

7. Planlægning af GF/årsmøde ultimo marts 2024 herunder vedtægtsændring

● Årsmødet bliver 20. marts 2024 kl. 17-20, caféen på Kofoeds Skole

● Kirsten og Jens koordinerer indkaldelse

8. Status på Aftenskolernes Hus

● Forvaltningen har bevilget 1 mio. ekstra til Aftenskolernes Hus til indretning. Nordea-Fonden

har bevilget 200.000 kr.

● Kåre oplyste om foreningen Aftenskolernes Hus, som består af AOF og FOF, hvor Kim fra AOF

overtager formandskabet. Der skal vælges nye bestyrelsesmedlemmer fra medlemskredsen.

På den årlige generalforsamling, hvor alle aftenskoler indbydes, kan nye medlemmer (skoler)

optages. Udover medlemmerne, kan andre aftenskoler leje sig ind i Aftenskolernes Hus.

● Det blev diskuteret, hvordan Samrådet fremadrettet kan blive orienteret om den

selvstændige forening Aftenskolernes Hus, når Kåre udtræder.

9. Eventuelt

● Der var ingen punkter under evt.
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